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ENGSTELIG: Jacob Melbøe og de andre filosofi-Iærerne er redd for at 
vedtaktet om ex.phil. vil gi dem færre og mer ulike studenter. 
Foto: Tage Stabell-Kulø.

LETTERE 
å slippe 
ex.phil.

Det vil bli lettere å slippe ex.phil ved Uniersitetet. I siste 
møte i Universitetsstyret ble det vedtatt å knytte ex.phil. til 
graden cand. mag. Bare studenter som vil ta cand. mag. eller 
hovedfag, skal i framtida være nødt til å ta forberedende. 
Mange studenter ved ISV, ISL og IFF vil etter de nye regle
ne kunne slippe å ta ex.phil. For realfagstudenter vil vedta
ket ikke føre til endringer. Men gled dere ikke for tidlig. 
Ordningen vil ikke tre i kraft før i vårsemesteret til neste år.

SIDE 3

■ IMR:

3,2 for 
hovedfag

Går det som institut- 
trådet på IMR vil, blir det 
opptaksgrense til hovedfag 
på IMR. Det er foreslått en 
karaktersperre på 3,2.

Freddy Wetjen og Anne 
Fyhn, begge hovedfagstu- 
denter ved IMR er lite for- 
nøyd med vedtaket. De me- 
ner de ansatte har hengt seg 
opp ved de minst viktige si- 
dene ved hovedfagstudiet. 
Den dårlige studiefinansie- 
ringa ser de som det største 
problemet for hovedfagstu- 
denter.

SIDE 3

HAM: Nederlag for nye NSU

SIDE 2

chatrine Foss var hentet fra Ber- 
gen for å tale «Nytt NSU» sak, 
men fikk ikke gjennomslag.
Foto: Trond Davidsen.

Til tross for import av talskvinne 
sørfra, gikk det dårlig for «Nytt 
NSU» på det ekstraordinære hove- 
dallmøte. Det fikk ikke med seg mer 
enn en knapp tredjedel av salen.

Og salen var denne gang fullere 
enn på lenge. En viss forventning var 
i alle fall skapt. Over 80 personer 
hadde møtt denne gangen.

Men valget ga solid støtte, både til 
det gamle NSU og de «gamle» stu- 
dentpolitikerne.

Hans Kristian Hernes var mot- 
innleder, og stod igjen som seier- 
herre for den «gamle» liiya.
Foto: Trond Davidsen

GOD PÅSKE !
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LEDER:__________

Geografi 
og deltakelse

Det kan ofte se ut som om den 
smule studenpolitiske aktivitet som 
foregår ved UiTø, for det meste er lo
kalisert til ISV/ISL. Særlig på hove- 
dallmøtene viser det seg at deltakerne 
fra de to nevnte instituttene er «over
representert».

At det er på ISV/ISL de fleste mø
ter finner sted og de studentpolitiske 
organene Studentutvalget og Lærer- 
stedsutvalget holder til, spiller nok en 
viss rolle, både av praktisk og sym
bolsk art. Men man kan også stille 
spørsmål ved om møter og arrange
menter blir godt nok annonsert på de 
andre instituttene. På sist hovedall- 
møte kom det kritikk fra IMR om for 
dårlig opplysning om møtets tid og 
sted. Vi har en følelse av at den krit
ikken var svært berettiga, og at det 
ikke var første gang den kunne vært 
reist. Nettopp pga. den fysiske av
standen mellom instituttene, har mø- 
tearrangører et særlig ansvar for å nå 
alle med slik informajson.

Nå som studenpolitikken igjen har 
fått en mild bris i seilene, er det viktig 
å markere at den angår alle studenter 
på alle instittutter. En måte å bidra til 
det på, er å informere skikkelig. 
Dessuten har vi følgende forslag: 
Legg beste hovedallmøte til Store 
auditorium på IMR - et rom som 
ikke står noe tilbake i forhold til et til
svarende på ISV... Så får vi se hvor
dan det da går med de respektive in
stitutters representasjon.

Siste hovedallmøte:

EKSTRAORDINÆRT
UTROPIA:

Torunn Pettersen

Fullt hus og stormende jubel 
(nesten) på valghovedallmøtet 
5. mars. Ikke alle jublet like 
mye da møtet var over, men 
for dem som virkelig ønsker ny 
giv og debatt inn i student- 
politikken, ble møtet et lys- 
punkt i en lang rekke av heller 
tamme hovedallmøter.

Hovedallmøtet (HAM) 5. mars 
var i utgangspunktet ekstraordi- 
nært fordi det var et valghovedall- 
møte. Det ble enda mer eks- 
traordinært fordi det møtte opp 
ca. 80 personer (mye!) og fordi 
det ble en smule politsk debatt. 
Innledningsvis ble likevel Studen- 
tutvalget kritisert for dårlig an- 
nonsering av tid og sted for av- 
viklingen av møtet - så kanskje 
kunne det vært enda flere til ste- 
de?

«Nytt NSU»
Møtets oppgave var å få valgt 

fire delegater og fire varare- 
presentanter til NSU’s landsting 
4.-7. april. Det store spennings- 
momentet på forhånd, var hvor 
stort gjennomslag den nyfødte 
aksjonen «Nytt NSU» hadde klart 
å opparbeide seg ved UiTø.

chatrine Foss var hentet opp 
fra Handelshøyskolen for å orien- 
tere om hvilke endringer «Nytt 
NSU» mener dagens NSU bør 
gjenomgå: Det må satses mer på 
rene fagsaker enn på allmenn-po- 
litikk, noe som vil skje ved å pri
oritere arbeid i fagrådene. Disse 
finnes dels fra før og dels må det 
opprettes flere. Aktiviteten i NSU 
skal altså økes og endres ved å 
endre organisasjonsstrukturen.

Forverring
Deretter gikk ordet til Hans 

Krisitan Hernes (Sosøk.) som sit-

Godt oppmøte på siste HAM. Foto: Trond Davidsen.

ter i NSUs landsstyre og også stil- 
te til valg til Landstinget. Han 
trakk fram noe av det han mente 
«Nytt NSU» sitt endringsforslag 
ville medføre. Bl.a. sa han at Ui- 
Tø vil komme dårligere ut repre- 
sentasjonsmessig og at det ville bli 
vanskelig å tilpasse vår lokale 
fagstruktur tl den nye fagrådsmo- 
dellen. Dessuten vil vi miste inntil 
et helt betalt lokalt verv. Fagråds- 
modellen vil representere et nytt 
mellomnivå i en organisasjon som 
fra før ikke er for lite topptung, 
hevdet han, noe som neppe kan 
sies å være til å styrke grunn- 
planet.

Livlig debatt
Hovedallmøtet ønsket ikke at 

chatrine Foss skulle ha talerett på 
møtet, men hun ble gitt anledning 
til å svare på oppklaringsspørs- 
mål.

Da debatten begynte for alvor, 
holdt den en adskllig høyere tem- 
peratur enn vi har vært vant til på 
de siste hovedallmøtene. En rek- 
ke personer tok ordet og var ty- 
delig engasjerte. Det ble nokså 
fort klart at salen hadde flere til- 
hengere av «gamle» NSU enn av 
det nye. Men også fra de «gamle» 
ble det pekt på svakheter ved må- 
ten dagens organisasjon fungerer 
på.

Ved noen innledende avstem- 
minger viste det seg at «Nytt 
NSU» hadde nokså nøyaktig 24

tilhengere tilstede, mens ca. 4 
tilhørte den andre leiren.

Resultatet
Resultatet av valgene endte 

med seier for de «sittende» 
dentpolitikerne. Disse fire s 
på egen plattform og ble i 
som delegater:

Hans Kristian Hernes (Sost 
Øystein Johansen (ISL) 
Trude Rath Olsen (IMB) 
Anne Solheim (IMR)
Per Kristensen (Sosøk) som 

te på NKS sitt arbeidsprogi 
nådde ikke opp her, men ble x 
som første vararepresentant, 
rarepresentant ble også 1 
Kvalsvik (IMR), Morten Sæ 
(ISV) og Trude Gjærnes (ISL 

«Nytt NSU» sine kandid 
Harald Nordberg (IMR) og 
Kvivesen (Sosøk), fikk i overl 
av 10 stemmer hver som deig 
og en stemme hver som v 
Trond Dokken (?) stilte på s 
me grunnlag, men trakk seg f 
møtet vedtok at delegatene 
Tromsø skulle ha bundet mai 
tet til å gå mot endringsforslag 
fra «Nytt NSU». At «Nytt N 
bare fikk ca. 12 stemmer og 
24 som de første avstemning 
tydet på, skyldtes at den ai 
halvparten av tilhengerne d 
forlot salen da de skjønte at 
vedallmøtet ved UiTø ikke c 
deres syn på hvordan student] 
tikk skal drives.

UNIBOK MÅ KONKURERE
Unibok håper på større leveranser av kontorrekvisita til Universitetet. Skal d 

få det, må firmaet danke ut sine konkurrenter: «Vi kjøper gjerne på Unibok der 
som Unibok er best og billigst. Det er de ikke i dag», sier innkjøpssjefen på Uni 
versitetet.

UTROPIA
I REDAKSJONEN: Tlf: 81 688 ln. 386

Even Arntzen Kontor v. kan tina ISV
Bjørn Brox UTROPIA er et organ for stu-
Trond Davidsen (foto) dentene ved Universitetet i
Bjørn Erlandsen (foto) Tromsø og kommer ut hver 14.
Harald Gjesvik dag.
Hanne Gjermo Redaksjonen er valgt på et uav-
Steinar Johansen hengig radikalt grunnlag.
Kristin Johannesen Annonsepris: Kr. 3.50 pr. spal-
Torunn Pettersen temm.
Håkan T. Sandersen
Tage Stabell-Kulø (foto)
REDAKSJONSSEKRETÆR:

Harald Gjesvik
ØKONOMISEKRETÆR:

Bjørn Brox Trykt i 1600 ekseplarer
ANSVARLIG DETTE NR.: Trykk: A/S NOR-TRYKK,

Torunn Pettersen Narvik

Universitetet kjøper i dag kon- 
torrekvisita på 4 steder i Tromsø. 
Det er hos Peder Norby, Unibok, 
Sentrum Bok og Tromsø bok- 
handel. Disse firmaene har inn- 
gått en avtale med Staten sentralt 
om en spesiell, og knallhard ra- 
battordning. Faktisk så hard at 
flere firma har latt være å bli med. 
Dette betyr at Universitetet og de 
ulike instituttene har fire firma å 
velge mellom når de skal handle 
materiell. Og, som innskjøpssjef 
Ottesen påpeker: «Det er opp til 
instituttene å velge den forret- 
ningen de får best service hos. 
Noen bringer varene til døra om- 
gående, andre bruker lengre tid. 
Beliggenhet er også viktig. Når 
Unibok kommer til Breivika, vil 
det jo være lettvint å handle der».

Dersom Unibok er billigst, vil 
forretningen da få hele salget? 
«Det er ikke sikkert. Men vi vil 
anbefale instituttene å handle hos 
Unibok dersom det er mest gun- 
stig. Dersom vi får betydelig lave- 
re pris hos Unibok, må vi gå ut 
med krav om at man handler der. 
Men i utgangspunktet ser vi helst 
at vi slipper å bruke tvang».

UTROPIA: Bjørn Brox

SOSIALSEKRETÆR
Ta kontakt hvis du trenger råd og veiledning ved persoi 
lige og sosiale vanskeligheter eller studieproblemer soi 
ikke er faglige.
Du kan også be om informasjon av forskjellig art og få vii 
hvor du kan henvende deg i helse og sosiale spørsmål c 
juridiske saker.
Sosialsekretær Ann Torunn Olsen,
Roald Amundsens pl. 1 (Odd Bergbygget)
Tlf. 81 012. Kl. 0900-1500.

Husk også å benytte deg av de økonomiske støtteordningene so 
Studentsamskipnaden har til dekning av helsemessige utgifter:

HELSEFONDET OG REFUSJON AV EGENANDELER

For informasjon, se reglene.
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Letter å slippe IMR:
Karaktersperrre 
på hovedfagunna ex.phil

Bare studenter som vil ta graden cand.mag. eller 
hovedfagsstudiet, skal heretter måtte ta ex .phil. Det 
ble vedtatt enstemmig i Universitetsstyret 13. februar. 
Ordningen kan få store konsekvenser ved ISV, ISL 
og IFF, hvor studentene til nå er blitt tvunget til å ta 
ex.phil, som første fag. Store grupper studenter kan 
dermed dra nytte av vedtaket i Universitetsstyret. Læ
rerne på filosofi har sterkt motarbeidet vedtaket, som 
de frykter vil gi dem færre studenter å undervise i åre
ne som kommer. Ordningen vil ventelig tre i kraft fra 
neste vårsemester.

UTROPIA: Bjørn Brox

Det er flere grunner for at Uni
versitetsstyret har gått inn for å 
knytte kravet om ex.phil, til cand.- 
mag.-graden. For det første har 
dagens system skremt en del ung- 
dom vekk fra universitetet. 
DH-skolene krever nemlig ikke at 
studentene tar forberedende prø- 
ve i filosofi. Dernest har ordning
en vært sterkt urettferdig for stu
denter på språkfag og samfunns
fag. Disse studentene har måttet 
vise til bestått eksamen i ex.phil 
for i det hele tatt å få lov til å mel- 
de seg opp til ordinære eksamener 
ved sine institutt. For studenter 
som har strøket til ex.phil., har 
dette i mange tilfelle ført til ett se- 
mesters utsettelse av studiet. IMR 
og de andre instituttene ved vekt- 
tallskurs har imidlertid lenge 
praktisert den ordningen å knytte 
kravet om ex.phil, til cand.mag.- 
-graden. Dessuten slipper nå 
Studieavdelingen alle søknadene 
om dispensasjon. 1 1985 var det 23 
slike søknader, 17 fra IFF (jus og 
sos.øk.-studenter), 2 fra IDL og 4 
fra ISV. Mange av disse ble av- 
slått. Som eksamensinspektøren, 
Solveig T. Leithe sier: «Motivet 
bak vedtaket var vel å sidestille al
le studentene. I tillegg slipper vi i 
studieavdelingen og et stort me
rarbeid med alle søknadene om 
dispensasjon».

Kan gjøre stor skade
Utropia har i forbindelse med ex.phil, saken tatt en prat med in- 

stituttsformann (ISV) og professor i filosofi, Jacob Melbøe.

UTROPIA:
Harald Gjesvik

Fra vårsemesteret 1987
De studentene som nå har be- 

stemt seg for å kaste ex.phil.-bø- 
kene, bør ta det litt med ro. Det 
må lages et reglement først, og så 
må Departementet godkjenne 
endringene. Det er ikke sannsyn
lig at dette blir før til høsten en 
gang. Helmut Krane ved studieav
delingen, som jobber med regle
mentet, uttaler:

«Jeg tviler på at det nye regle
mentet kan tre i kraft fra før vår
semesteret 87. Både dette semer- 
steret og neste må studentene føl- 
ge gammel ordning».

Studentene fryder seg
Det er ikke tvil om at mange 

studenter vil føle den nye ordning- 
en som et lettelse. Det er knapt 
noe fag på Universitetet man hø
rer så mye klaging over som ex.- 
phil. Mange studenter forstår ikke 
poenget med faget. Underskrift- 
saksjonen mot Viggo Rossværs 
lærebok i høst viser hvordan stem- 
ningen er. Nå blir situasjonen let- 
tere for alle de studentene som 
ikke sikter mot noen grad ved 
Universsitetet. Og det er ganske 
mange. Hvert år starter det ca. 
8000 studenter. Av disse er 200 
soldater som tar bare ex.phil. Av 
de 600 Ordinære studentene tar 
de færreste en grad. Eksamensins-- 
pektør Leithe opplyser at det i

1985 ble tatt ca. 100 cand.mag.-er 
og 100 hovedfageksamener ved 
Universitetet. Med andre ord 
starter det hvert år 400 studenter 
som ikke tar noen grad. En del av 
disse er folk som slipper ex.phil, i 
dag, men langt fra de fleste. Det 
kan derfor bli langt færre studen- 
ter på ex.phil, i årene som kom- 
mer.

Filosofene biter negler
Lærerne på filosofi har i alle år 

vært imot den reformen som nå er 
vedtatt. De har fryktet at ordning- 
en vil redusere antallet studenter 
på faget deres og at studentene vl 
ha svært ulik bakgrunn og dermed 
sette større krav til undervisning- 
en. Instiutttrådet ved ISV uttaler i 
sin høringsuttalelse til reformen: 
«I praksi vil ex.phil, som for- 
beredende studium bli avskaffet».

Av samme grunn har det vært 
nesten umuliig å få dispensasjon 
fra wx.phil. som første fag på filo- 
sofenes institutt ISV. Filosofipro- 
fessor Jacob Meløe gir på annet 
sted her i avisa uttrykk for hold- 
ningene som råder i den svært sto- 
re lærerstaben på filosofi.

- Jacob Melbøe, hva er din 
komentar til vedtaket?

- Poenget med vedtaket er 
visstnok å få et forenklet regel- 
verk, og det er et godt poeng hvis 
det ikke er til skade for filoso- 
fikum.

- Kan det skade, tror du?
- Det tror jeg vel ikke. Men det 

er jo ikke utelukket. Filosofikum 
skal være en inngang til et univer- 
sitetsstudium og det er bygget opp 
med det for øyet. Og det po- 
penget kan gå tapt hvis studen
tene, slik de nå får adgang til, leg- 
ger sitt filosfikum-semester til de 
forskjelligste tidspunkter av stu- 
diet. Hvis det skjer har vedtaket 
gjort stor skade.

- Men tror du ikke det kommer 
til å skje?

- Universitetet i Trondheim har 
allerede i mange år hatt kravet om 
examen philosphium knuttet til 
graden, og det samme har IMR 
hos oss, uten at det har gjort noen 
merkbar forskjell for hvor i stu
diet studentene plasserer sitt ar-

Jacob Meløe: Neppe konsekvenser. Foto: Tage Stabell-Kulø.

Instituttrådet på IMR går 
inn for å opprette karakters- 
perre til hovedfag. Studenter 
med dårligere karakter enn 3,2 
vil heretter ikke kunne be
gynne på hovedfag hviss det 
blir endelig vedtatt i universite- 
tets styre. Utgangspunktet for 
debatten på IMR var en hø
ringsrunde over en innstilling 
om hovedfagstudiet ved UiTø 
fra 1984.

- De ansatte har vridd en 
grundig utredning om økonomi 
og ressurser for hovedfagstu- 
denter, til en krakterdebatt, 
sier Freddy Wetjen og Anne 
Fyhn, begge hovedfagstudenter 
ved IMR til Utropia.

UTROPIA:
Harald Gjesvik

Det var en bredt sam- 
mensatt komite av studenter 
og ansatte som i -84 vurderte 
hovedfagstudentenes vilkår. 
Et av problemene var selvsagt 
den lange studietiden for 
mange. Komiteen rettet der 
særlig søkelyset på økonomis- 
ke og sosiale forhold. Alt for 
mange studenter hadde mye 
arbeid ved siden av, samt at 
ting som manglende syke
lønnsordninger og barne- 
hageplasser ga problemer. 
Denne innstillilngen har nå 
vært til høring og behandling i 
instituttrådet på IMR.

- Man har lagt vekt på det 
uvesentlige og glemt det vik
tigste, sier Freddy Wetjen, ho- 
vedfagstudent på datafag. Det 
er helt glemt den økonomiske 
siden, og det er blitt en karak- 
terdebatt. Nå ligger det an til 
en grense på 3,2 for opptak til 
hovedfag, enkelte lærere ville 
endog ha 2,5. Mens det eneste 
faget med ventelister til hoved
fag, data, ikke ønsker økt vekt 
på karakterer. Det er ikke det 
som er problemet for oss på 
hovedfag. Problemet er at 
80-90% av hovedfagstuden- 
tene jobber deltid. Gjen- 
nomslittlig bruker man grovt 
tippet en 2-3 år på et hoved
fag, mens det er stipulert til 
1,5-2.

Veilederne
- Det er ikke studentene 

som er tjent med en slik gren- - 
se, men veilederne. Det er de 
som ønsker å bli kvitt svake 
studenter, sier Wetjen.

Freddy Wetjen

beid med filosofikum. De aller 
fleste legger det fortsatt til det før- 
ste semesteret.

- Så du tror ikke vedtaket vil få 
praktiske konsekvenser?

- Jeg tror ikke det er meningen 
at det skal få praktiske konsek- 
venser - utover de rent administ-

Dette blir bekreftet av insti- 
tuttformann Tor Dahl som ut- 
taler:

- Problemet vårt har vært 
enkelte svake studenter med 
dårlig sjanse for å klare hoved- 
fag. Når disse har kommet til 
veilederne, har veilederne ofte 
prøvd å vri seg unna når de 
ikke har trodd på studentenes 
mulighet. Det har de forsåvidt 
ikke rett til etter reglementet, 
men det har ført til at jeg har 
fått klager fra studenthold 
over at de har følt at de har 
stått med lua i hånda ovenfor 
veilederne. Det er det vi vil 
unngå nå. En grense på 3,2 er 
jo meget mild, men da må det 
være klart at veilederne har 
plikt til å ta alle studenter. 
Hvilket .forsåvidt er klart i te- 
orien, men altså har fungert 
dårlig i praksis.

Anne Fyhn

Rammer jenter
Anne Fyhn, hovedfagstu- 

dent ved matematikk og med- 
lem av jentegruppa på IMR, 
mener dette vil ramme jentene 
hardest:

- Det er jo bare å innse at 
kvinner lettere blir skremt av 
en slik karaktersperre. De stil- 
ler som regel tøffere krav til 
seg selv enn menn, og har let- 
tere for å tvile på sine faglige 
kvalifikasjoner. En annen ting 
er at kvinner jamt over er mer 
redd enn menn for å ta lån, og 
karakterdebattene er en av- 
sporing av debatten om stu
dentenes situasjon. Ei karak- 
tergrensp vil bidra til at flere 
jenter kvier seg for å ta hoved
fag. Vi burde heller diskutert 
hovrdan flere jenter skal få råd 
til å ta hovedfag. Det trengs 
barnehageplasser, bedre bo- 
ligtilbud og ikke minst en 
brukbar studiefinansiering.

Økonomien
Tor Dahl er enig i at en ka

raktersperre lettere vil ramme 
jenter, men tror at 3,2 er så 
mildt at det ikke vil få noen 
særlig betydning:

- Hadde det blitt 2,5 eller 
2,7, tror jeg det ville vært ver
re. Hele 50% av våre studen- 
ter ville da ligget nær grensen. 
Forøvrig er jeg helt enig i at 
økonomien er det største pro
blemet på hovedfag. Men vi på 
instituttet valgte å konsentrere 
oss om det vi kunne ha direkte 
innflytelse på. Jeg tror, og hå- 
per, at universitetet som hel
het skulle har markert seg for 
en styrking av studiefinanse- 
ringa.

rative. Men for adminsistrasjonen 
er det ganske praktisk. De kan nå 
legge reglene for dispensasjon til 
side, og det tror jeg de gjør med 
glede for de har vist seg nokså 
vanskelig å håndtere. Og skulle 
vedtaket mot formodning få kon- 
sekvenser som truer filosofikum 
som et forberedende studium, så 
vil saken bli tatt opp igjen. Her er 
det lagt inn en sikkerhetsventil i 
selve vedtaket.
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STUDENTFORENING STIFTET PÅ JUSS Utropia: Bjørn I

Studentene på jus stiftet tidlig dette semesteret «Studentforen
ingen på jus». «Vi vil være med på å lage et godt miljø blant jus
studentene», sier foreningens ansikt utad, Jannike Syse. 54 jus-stu- 
denter var på fest i klubben nylig, og det er store planer på gang, 
forteller styret til Utropia.
Jannike Syse fra Tromsø er le- 

der i «Jusforeningen». Ellers be- 
står styret av Ole Ramberg fra 
Sortland, Odd Hoika fra Vadsø, 
Dag Digernes i alle fall delvis fra 
Åndalsnes og Ann-Mari Olsen fra 
Tromsø. Det øverste organet i 
foreningen er imidlertid allmøtet 
på juss. «Vi i initiativkommiteen 
ville egentlig ikke ha leder i foren- 
ingen, men allmøtet forlangte en 
leder, forteller Jannike. «Jannike 
sin oppgave er å være foreningens 
ansikt utdad», mener styremed- 
lemmene.

Det var før jul at det ble dannet 
et interrimstyre, som laget utkast 
til vedtekter og kalte inn til stiftel- 
sesmøte. «Vi hadde snakket om 
det lenge i kantina at vi burde lage 
en forening, så da det kom 120 
studenter på første avdeling i høst 

tenkte vi at det var på tide å gjøre 
alvor av saken», forteller An- 
n-Mari. For folk som ikke kjenner 
den litt spesielle oppbyggingen av 
jusstudiet, kan det være av inter- 
esse å vite at 1. avdeling tilsvarer 
grunnfag, 2. avdeling er 2. året, 3. 
avdelinger følger med 3 semester 
og 4. avdeling tar 2 år. Totalt 5 og 
et halvt år.

Foredrag og fest
Selv om foreningen er ny (eller 

nettopp derfor?) har styret store 
planer:

Vi satser på å leie Studenthuset 
og invitere gjesteforelesere. I en 
festlig atmosfære, selvsagt. Helst 
hadde vi foretrukket et sted for 
Det nyvalgte styret i «Studentforeningen på juss»: Fra venstre Dag Di
gernes, Ann-Mari Olsen, Ole Ramberg og Jannike Syse (leder). Foto: 
Bjørn Brox.

oss selv. Vi vil fortsette å lage til 
rene fester. Dessuten planlegger 
vi å besøke videregående skoler 
for å markedsføre studiet. Det er 
bra å studere jus i Tromsø fordi 
forholdene er mindre enn sørpå, 
mener vi. Vi har såvidt luftet ide- 
en om å lage et blad for jus-stu- 
dentene, slik de har i Oslo og Ber- 
gen. Dessuten har vi et par folk i 
Oslo nå for å kikke på Jusbuss og 
Jurk. Kanskje noe for oss i Trom- 
sø? Ellers...?

- Det blir nye dette. Har dere 
tid? «Jeg har ennå ikke fortalt om 
hytte-prosjektet mitt...», kommer 
det fra Dag borte i kroken. Men 
ellers håper styremedlemmene å 
få hjelp av resten av studentene.

KONTAKTMØTE MELLOM UTENLANDSKE
STUDENTERS FORENING OG NSU

I månedsskiftet februar/mars ble det arrangert et kon
taktmøte mellom representanter for utenlandske studenters 
foreninger i Norge og NSU (Norsk Studentunion).
Møtet kom i stand etter initiativ fra Utenlandske studenters 

forening i Tromsø. Målsettingen for møtet var både å be 
re samarbeidet internt mellom de ulike lokale foreninge 
for utenlandske studenter i Norge og forbedre kontakt 
mellom foreningene og NSU.

Det finnes i dag ca. 2500 uten- 
landske studenter i Norge, i 
Tromsø er det om lag 90. Samti- 
dig finnes det lokale grupper av 
Utenlandske studenters forening 
på alle Universitetene og på Ås. 
Hittil har det ikke vært noen for- 
mell samordning mellom disse 
gruppene på landsbasis. Kanapat- 
hapillai Sivarajah, leder for Uten- 
landske studenters forening i 
Tromsø, forteller at Tromsø-for- 
eninga tok initiativ til møtet fordi 
man ønsker en bedre samordning 
mellom gruppene i landet samt at

man trenger et forum for å ta opp 
felles problemer. Spesielt er dette 
viktig fordi norske myndigheter i 
dag ikke har en enhetlig politikk 
overfor utenlandske studenter, 
noe som kan skape en del forvir- 
ring.

Vi ønsker også å styrke kontak
ten med NSU, fortsetter Sivara- 
jah. Alle utenlandske studenter er 
selvfølgelig automatisk med- 
lemmer av NSU når de studerer 
ved norske universiteter. Det vi 
ønsker, er å styrke kontakten mel- 
lom de utenlandske studentenes

foreninger og NSU slik at vi i ster- 
kere grad får NSU til å ta opp vå- 
re saker og dermed skape et bedre 
grunnlag for å få gjennomslag for 
våre krav overfor norske myndig- 
heter.

På møtet deltok representanter 
fra Oslo, Bergen, Ås, Tromsø - 
Trondheim var invitert, men kun- 
ne dessverre ikke møte. I tillegg 
stilte NSU med en representant. 
Målsettingen nå er å fortsette med 
slike møter reglemessig hvert se- 
mester, samt at man ønsker at 
NSU skal velge en person som

kun har ansvar for å følge opp sa- 
ker knyttet til utenlandske studen- 
ter i Norge.

Kanapathipillai Sivarajah, Karl Kerner, Philip Agbo, Elsebeth Thomsen, Jørg Muller. Nederst fra ven
stre: John Dele Ogunbona, Alin Aneke.
Foto: Tage Stabell-Kulø.

NSU og utenlandske 
studenter i Norge

Politikken og arbeidet til NSU 
overfor utenlandske studenter 
kan til dels sies å ha vært NSUs 
stebarn. Arbeidet har nok ikke 
tidligere vært tilstrekkelig priori- 
tert. Kontaktmøtet her i Tromsø 
er en begynnelse til å gjøre noe 
med dette. I den forbindelse vil 
jeg gi honnør til Tromsø-forening- 
en som både har tatt initiativ til 
møtet og skaffet penger til å ar- 
rangere dette, bl.a. fra Utenriks- 
departementet og fra de ulike uni- 
versitetene. Ellers må jeg vel si at 
det i dag, hvor det stunder mot 
valg i NSU, er en tendens til at al- 
le grupper driver og frir til de 
utenlandske studentene - omtrent 
som friinga til minstepensjonister 
ellers i politikken.

Forholdene for utenlandske 
studenter i Norge kan det selv- 
følgelig sies mye om. Kan du gi en 
generell karakteristikk sett fra 
NSUs synspunkter?

- Forholdene for utenlandske 
studenter må sees i sammenheng 
med innvandringspolitikken. Inn- 
trykket er at det er en prekær res- 
sursmangel i alle ledd i alt fra be- 
handling av søknader fra uten- 
landske studenter og opptak ved 
Norske universiteter til behand-

ling av søknader til Norges lå 
kasse. I dag manger man i till 
en skikkelig koordinering av i 
vandringssaker hos myndighi 
ne, forslaget om opprettelse a1 
eget direktorat for innvandrir 
saker kan muligens hjelpe litt 
dette.

Ellers legger jo myndighet 
opp til en økt eksport av nor 
studenter til utlandet. Spesielt 
til canada, USA og Tysklan 
altså til land med en kultur lik 
egen. Samtidig kutter man ned 
midler til å gi utenlandske stud 
ter en mulighet til å studere i h> 
ge. Som et rikt land bør Norge 
et bevisst forhold til å tilby : 
dieplasser til utenlandske stud 
ter, også som et ledd i arbei 
med å utjevne forskjellene se 
verden som helhet.

DENNE 
BAN 
FIN 
OV

. p
R bu
HELE

K KREDITKASSE
FISKERNES BAN

TROMSØ
Tlf. (083) 85 530



UTROPIA 5

OM Å HANDLE ELLER
IKKE HANDLE

«Vi hadde et mål og vi nådde det». Slik beskriver Mariann 
Solberg en aksjon mot Tromsø-butikkenes salg av sør-afrikans
ke varer som hun var med på for ei tid sida. Aksjonen ble dekka 
av lokalpressa, og var en hendelse som fikk oss til å slå fast: Det 
finnes altså fremdeles aktivister blant oss, unge kvinner og menn 
som gjør der andre tier!

UTROPIA: Torunn Pettersen

Hovedallmøtet 19. februar ble 
det vedtatt en resolusjon som 
oppfordret til norsk olje-boikott 
av Sør-Afrika. Slike resolusjoner 
er viktige, men konkrete aksjoner 
har ofte større umiddelbar gjen- 
nomslagskraft. Og det krever litt 

DIREKTE
AKSJON
UTROPIA: Torunn Pettersen

mer av den enkelte å delta i en 
aksjon enn å avgi sin stemme på 
et møte.

Mariann Solberg (20), fra Øver- 
bygd i Indre Troms og grunnfags- 
student på ISL, var med på en di

rekte aksjon mot Sør-Afrika-va- 
rer i Tromsøs forretninger rundt 
årsskiftet. Utropia har snakket 
med henne om denne hendelsen 
og om det å være politisk enga- 
sjert generelt.

Boikott-aksjonen
Hun begynner med å opp- 

summere boikott-aksjonen:
- Det var sosialsitisk Ungdom i 

Tromsø som sto bak aksjonen. Vi 
ønsket å få kolonialbutikkene i 
Tromsø til å slutte å føre sør- 
afrikanske produkter. Ved å opp- 
søke de enkelte butikkene, løpe- 
seddel-aksjon, brevskriving og 
aktiv bruk av pressa, tror vi at det 
i dag er så godt som umulig å 
handle slike varer her i byen.

Sin unge alder til tross, har 
Mariann allerede rukket å bli med 
i fylkesstyret for Sosialistisk Ung-, 
dom, og hun sitter også i lokal- 
lagets styre. Her på universitetet 
er hun valgt inn i Arbeidsutvalget 
(AU) på ISL:

Mariann Solberg: Vi må få fram meninga vår, ikke gå stille i dørene. Fo- 
to: Tage Stabell-Kulø.

Å gå direkte på forretninger for å få dem til 
å slutte å handle med sør-afrikanske varer, er 
en aksjonsform som gjerne kalles direkte ak
sjon. Marianne Solberg forteller her hva som 
skjedde da hun var med på en slik aksjon ved 
årsskiftet.

- Vi begynte med løpeseddelutdeling uten
for KV og fjerning av varer fra hyllene inne i 
butikken. Da hadde vi først gitt beskjed til 
dem om at vi ville gå til aksjon hvis de ikke 
lovet å fjerne den relativt store mengden Sør- 
-Afrika-produkter som fantes der. Det var de 
ikke villig til.

Deretter undersøkte vi forholdene på 41 ko- 
lonialbutikker og fant at 27 av dem førte slike 
'varer. Vi snakka med de 27, og vi skreiv brev 
til dem. I brevet henviste vi bl. a. til vedtak i 
Tromsø bystyre hvor det henstilles om å ikke 
selge disse produktene.

Så gikk vi til pressa med saken. Vi fikk nye 
oppmerksomhet, noe som nok bidro til av vi 
stort sett møtte velvillig holdning fra forhand
lerne da vi kontakt dem igjen. Det var litt ulikt 
syn på hva de skulle gjøre med varene som alt 
sto i hyllene, men ingen ville ta inn flere vare
partier med Sør-Afrika-stempel.

Etter tre-fire uker tok vi en ny runde. Det 
viste seg at alle hadde holdt det de lovet - ing
en nye rasist-produkter å se. Vi kommer like
vel til å følge opp med kontrollrunder. Og nå 
sender vi ut «rosebrev» til alle som fulgte vår 
oppfordring. Det fant sted lignende aksjoner 
over hele landet, og jeg tror disse i stor grad 
bidro til at Stortinget 27. januar vedtok im- 
portforbund for sør-afrikansk frukt.

Også Studentpolitikk
- Så nå har du tenkt å kaste deg 

inn i studentpolitikken?
- Njaa, jeg føler meg fersk 

ennå, men prøver å sette meg inn 
i sakene litt etter litt. Jeg synes 
imidlertid det er viktig å få med 
flere, og til det trengs bl.a. bedre 
informasjon. Vi i AU/ISL plan- 
legger f.eks. en info-brosjyre som 
forhåpentlig vil gjøre det lettere 
for studentene på vårt institutt å 
få oversikt over studentorganenes 
innhold og funksjon.

- Hva tror du ellers er årsaken 
til at det er vanskelig å få flere 
aktivt med i studentpolitikken?

- Først og fremst det harde ar- 
beidsmarkedet etter studiene. Det 
gjør at studentene legger opp 
studietida si på en annen måte 
enn før. Dessuten virker det som 
om noe av engasjementet er bor
te; det er ikke lenger så viktig å 
delta i slike aktiviteter. Høyre

STUDIETS VANSKEI1GSTE BOK?
For mange som tar fatt på videregående skoler, Vår Studentservice omfatter bl.a. studie- 
høyskoier eller universitet, kan lommeboka 
komme til å stå som studietidens vanskeligste 
bok. Dette er det selvsagt ingen mening i; egne 
økonomiske problemer bør ikke være 
obligatorisk pensum for noen, aller minst for 
skoleelever og studenter.

konto, studiekreditt, studielån, flyttelån, 
boliglån, hjelp ved utdanning i utlandet og 
etableringsstøtte etter endt utdanning. Vil du 
vite mer om Studentservice og våre andre 
banktilbud står hele 64 ekspedisjonssteder til 
disposisjon med nærmere opplysninger.

SPAREBANKEN

NORD

bølgen har nok bidratt til å bygge 
opp under tenk-på-deg-sjøl-men- 
tali teten.

Engasjement
- Er studenter mer eller mindre 

samfunnsengasjert enn annen 
ungdom?

- Vanskelig å si. Studenter opp
holder seg jo i et levende miljø 
hvor de hele tida kar. få nye per- 
spektiver. De har dermed et bed- 
re utgangspunkt enn mange andre 
når det gjelder å ta stilling. Men 
samtidig gjør de forverra vilkåra 
under studietida, med deltidsjobb 
og flere fag samtidig, at slike ting 
blir prioritert ned.

Om sitt eget politiske enga
sjement forteller Mariann at det 
var Alta-Kautokeino-saka som i si 
tid «vekka» henne. Også urett- 
ferdigheter som hun daglig er vit
ne til, får henne til å tenne. Hun 

mener at det ikke nytter å flikke 
på enkeltsaker, man må gå til de 
grunnleggede årsakene. Derfor 
har hun valgt å gå inn i Sosialistisk 
Ungdom, som har som mål å for
andre systemet totalt.

Må si fra
- Det er ikke så stor politisk 

aktivitet blant ungdommen, sier 
Mariann. - Men jeg tror at inter
essen er i ferd med å ta seg opp. 
Etter min mening er det viktig at 
folk er engasjert. Vi må få fram 
meninga vår, ikke gå stille i døre
ne.

Og hun avslutter med følgende 
tankekors:

- Hvis ingen sier fra, blir det 
lettere for dem som ønsker det å 
finne argumenter for å ta fra oss 
de demokratiske rettighetene som 
vi har i dag - både her på universi
tetet og i samfunnet generelt!
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SAIH
STUDENTENES OG AKADEMIKERNES 

INTERNASJONALE HJELPEFOND

SAIH-ansvarlig ved Uni- 
versitetet i Tromsø, Solbjørg 
Sørensen, vil i noen nummer 
framover bringe videre in- 
formasjon om de bistand- 
sprosjekt som SAIH støtter 
og som finansieres av 
«SAIH-tieren».

Uruguay er etter elleve år med militærdik- 
tatur på vei mot demokrati. I mars 1985 ble 
Sanguinetti valgt til president, en seier for de 
moderate. Men landet bærer ennå preg av 
sensuren og isolasjonen fra diktaturtida. Det 
nye informasjons- og forskningssenteret CI
IDU ble oppretta for å lette overgangen fra 
diktatur til demokrati.

Kontakten mellom ulike inter- 
essegrupper i Uruguay var liten 
under diktaturet. Det var også 
kontakten mellom by og land. I 
tillegg var landet isolert fra om
verdenen. Statistikk og generell 
informasjon var vanskelig til- 
gjengelig både for de som befant 
seg innafor og utafor landegrense- 
ne.

I 1984 gikk en gruppe kultur- 
arbeidere, journalister og aka- 
demikere sammen for å danne et 
forsknings- og informasjons- 
senter, CIIDU (centro de in- 
formacion, investgaciony doku- 
mentacion uruguayo). Senteret 
har som målsetting å styrke demo- 
kratiseringsprosessen i Uruguay

Grafitti, klagemur eller informasjon ?
Som den årvåkne student nok har oppdaget, så flo

rerer det av saker og ting på universitetets oppslag
stavler. Men hva er det egentlig man ser? Her skal det 
mer enn et trenet øye til for å orientere seg. Er dette 
papir-hesjer eller er det modnere kunst eller....?

UTROPIA: Håkan Sandersen

Som oftest når det oppstår ka- 
os, får anarkister skylden. Men 
når det oppstår kaos på oppslag- 
stavlene, kan det neppe tilskrives 
disse. De fleste oppslagene produ- 
seres og henges opp av langt mer 
anerkjente grupper og organisa- 
sjoner. Man kan lese om alt fra 
Jentegruppa til Acem mot stress, 
fra swing-kurs til mølje-fest? fra 
fjellgruppa til tannpleie for stu- 
denter.

CITIZEN

Grafitti?
I utgangspunktet kan det se ut 

som om det er en kunststudent- 
gruppe som har laget disse opp- 
slags-collegene, i ren desperasjon 
over informasjonssamfunnets eks- 
pansjon. Likeledes kan det være 
en gjeng strihårede rebeller som 
bedriver wall-painting eller gra- 
fitti. Men ved nærmere ettertanke 
slår det en at det neppe ligger så 
avanserte motiver bak 
klistringen, for da hadde 
formingen hatt et noe 
kunstnerisk nivå.

plakat- 
vel ut- 
høyere

Klagemur?
Kan det være at noen benytter 

plakat- og oppslagsproduksjon 
som et middel til å gi livet 
mening?. Som et medium der man 
kan gi uttrykk for sine meninger, 
fordommer og innerste frustra- 
sjoner? Neppe, de fleste opp- 
slagene synes å ha en heller di- 
skriptiv form, snarere enn nor- 
mativ. De fleste oppslagene er jo 
også forholdsvis kortfattede.

'i
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Informasjon?
Vi står tilbake med den mulig- 

heten at oppslagene skal være in- 
formasjon. Det kunne vært en 
sannsynlig forklaring hvis ikke 
nesten alle oppslagene hadde vært 
beheftet med følgende to ting: De 
er forholdsvis vanskelig å få øye 
på, og budskapet er som regel 
høyst uaktuelt. Informasjon skal 
som kjent være lett synlig, og også 
en viss aktualitet. Det ville vært 
ufornuftig av de som laget disse 
«informasjonsoppslagene» å bru- 
ke så mye av sin tilmålte tid på å 
lage de, og så lite av sin fornuft på 
presentasjonsformen. Hvis opp
slagene skal fungere som in
formasjon, bør man ta ned opp
slag som er uaktulle fordi de har 
hengtder i lang tid (av disse er det 
mange). Å bare klistre i vei, den 
ene plakaten utenpå den andre, 
gjør det verre både for meg (som 
trenger å informeres) og for deg 
(som vil informere). 

tre

gjennom å skape kontakt og dia
log mellom ulike samfunnsgrup
per i landet.

Informasjon, forskning 
og dokumentasjon

Dette er CTIDU-senterets 
hovedaktiviteter. Informasjon 
formidles gjennom seminarer 
hvor den aktuelle situasjonen 
diskuteres og problemestillinger 
formuleres. Videre publiserer 
senteret en bulletin som tar opp 
generelle samfunnsproblem og 
som prøver å være et talerør for 
ulike interesseorganisasjoner.

Forskningsaktiviteten har favna 
om mange og ulike områder. 
Maktkonsentrasjon i massemedia 
er ett av dem, Uruguays uten
rikshandel ett annet. Senteret har 
også forska på landsbyutvikling. 
Hvorfor skjer det ei såkalt mar-

Ny 
sekretær
i student
utvalget

Kunst eller kaos? Foto: Tage Stabell-Kulø.

Sølvi R. Lorentzen er fra 
1.1. ansatt som sekretær i 
Studentutvalget. Sølvi stu- 
derer på sosialøkonomi 
grunnfag, og ellers har hun 
studert både Offentlig for- 
valtning og engelsk 
Universitetet. Hun er 
SU-sekretær lønnet i 
jobb i lønnstrinn 12.

Jobben som sekretær i 
studentuvalget består i kon- 
torarbeid og saksforbered- 
else for Studentutvalget, 
«regjeringen» til studen- 
tene. Det er ikke en politsk 
valgt posisjon. SU-sekretæ- 
ren har kontorttid i SU- 
kontoret i UB-kjelleren. 
Sølvi Lorentzen overtar 
stillingen etter Tor Øde- 
gård, som etter eget ønske 
har sluttet. 

ginalisering av rurale strøk i Uru- 
gyay?

1 Det tredje satsingområdet er 
dokumentasjon. En databank står 
til disposisjon for frivillige organi- 
sasjoner, og den inneholder in- 
formasjon om disse organisa- 
sjonenes aktviteter, behov 
målsettinger.

Og

Saih som støtte- 
formidler for NORAD

SAIH deltar ikke alltid i selve 
finansieringa av de prosjektene de 
involverer seg i. I dette tilfellet er 
organisasjonen bare en formidler 
av støtte fra NORAD og Uten
riksdepartementet. Dette er mulig 
fordi SAIH gjennom årelang bi
standsaktivitet har opparbeidet 
seg tillit hos norske myndigheter.

NORAD støtta i 1985-86 CI- 
IDU med 357 000 kroner til drift 
og investering. CIIDU dekker 
selv egenandelen på tjue prosent. 
Det er meningen at sentert etter 
tre år skal være selvfinansiert ved 
hjelp av trykkerivirksomhet.

Utenriksdepartementet støtta i 
1985 cilDUs repatrieringspro- 
gram for eksiluruguayere med 
høyere teknisk utdannelse med 
over 50 000 kroner.

SAIH kommer videre til å søke 
NORAD om støtte til CTIDUs 
kvinneprogram, et forsøk på å 
starte en bevisstgjøringskampanje 
blant kvinner.

ved 
som 
halv

Sølvi R. Lorentzen. Foto: Tage Stabell-Kulø.

Pensum på 
ex.phil.
Etter siste møte i filosc 

fiseksjonen virker det lil 
sannsynlig at den nye Rossvæ 
Nerheims bok «Filosofier 
Historie» vil bli å se på pei 
sumlisten for Ex.Phil, neste s< 
mester. Etter kritikken fra d 
ansvarlige for undervisninge 
på Ex.Phil, i høst å dømme 
egner ikke boka seg som e 
innføring i filosofi.

Det bør understrekes at kri 
ikken har dreiet seg om de 
pedagogiske utforming, o 
ikke det faglige innhold.

Studentrådets 
støttemidler

Det er i år for første gan 
satt av kr. 6 000 til nystartedi 
foreninger. (Dette gjelder ikk 
dem som søkte til den ordinæ 
re fordelingen, men foreninge 
som blir startet i løpet a 
1986). Eventuelle søknade 
kan sendes Studentuvalget 
Boks 678 UB, 9001 Tromsø.

Litteratur 
hovedfag

Hviss universitet-styret vi 
som institutt-rådet på ISL, vi 
det bli åpnet for hovedfag i all 
menn litteratur fra høsten av 
Allmenn litteratur har stått på 
studieplanen i flere år, mer 
det er bare det siste året del 
har vært egen lærer der. Hans 
Erik Aarset ble da ansatt. Og 
nå blir det altså hovedfag i 
samarbeid med andre fag på 
ISL.

For n’te

En god ting kan ikke gjenta: 
for ofte, heter det. I enkelte 
tilfeller virker det riktigere ai 
det er de dårlige tingene sorr 
en ikke kan gjenta for ofte 
Som f.eks., hva med rydding 
av bordene i kantina etter ai 
kaffen er fortært og mater 
svelget? Det bare spørres...
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LESERBREV:
«Voldtekt
av øran»

- Jeg så du var på Huset i går 
du og for å høre på «Ompagniet»?

- Det var voldtekt av øran. Det 
er det verste æ har hørt. Æ trudde 
ikkje dem var så dårlig.

- Helt enig. Jeg har vondt i ho
det ennå.

- Det romla og det skramla. 
Det var jo verst for oss som satt 
oppe. Kanskje dem som satt 
nede, syntes det var fint.

- Alt var ikke like ille....
- Nei, det var en som var flink. 

Han der som spilte solo på trom
pet. Men det var en anna trompet 
som var direkte grusom.

- Tror du de hadde øvet?
- Det kan æ ikkje tenke mæ. Æ 

trur dem hadde brukt kokain.

I forbindelse med at det snart, 
nok en gang, er karneval i Tromsø 
bringer vi et lite, men ikke uve
sentlig, bidrag i sakens anledning, 
sakset fra Dagbladet 14. februar 
1986:

Folkereisning 
mot karneval

Mens komiteen for Kristi- 
ansamba arbeider i sitt ansikts 
sved for å få komponert ferdig 
programmet til karnevalet i stifts- 
taden 14. juni, er det dukket opp 
en Folkesamling mot karneval.

- Vi skal samle motstanderne 
mot kare val. I mange tilfeller 
drier det seg om en orgie i sex og 
fyll, sier de to initiativtakerne, 
Geir Birkenes, 19 og Harald Be
rge Kringlebotn, 18 til Dagbladet.

- Karnevalsfeiringen må abso
lutt kalles demoraliserende. Vi 
har selv sett samleiecener flere 
steder i byen. Nå vil vi samle 
motstanderne av karneval i en un
derskriftskampanje og nærmer oss

1000 
underskrifter

Til dette er det ikke annet å si, 
om man da ikke velger å la det lig
ge der det ligger i all sin latterlig- 
het: «Nei - ungdommen nå til 
dags...»

Ellers vil jeg minne om at Gun
nar Prestegård, generalsekretær i 
indremisjonen sitter i Kringka
stingsrådet, så det er lite trolig at 
vi får se noen «cener» fra Karne- 
valet i Kristiansand. Vi får bare 
håpe alt er vel - her i Tromsø!

fagSport

-Kom 
innom 
og se 
nyhetene

hos oss!

/pwt/
'_nuset
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Om IBM-selgere datastudenter
På bakgrunn av oppslaget i «Utro

pia» nr. 3, 1986 om bedriftpresentasjon 
av IBM, finner vi det nødvendig å

komme med noen korrigeringer til en 
ellers så «frisk» reportasje.

Intensjonene med slike 
bedriftspresentasjoner i 
regi av Tromsøstudentenes 
Dataforening er tosidige: 
Vi ønsker overfor nærings
livet å markedsføre UiTø, 
og den utdanningen som gis 
ved UiTø, samtidig som vi 
gir de enkelte bedrifter 
muligheter for å presentere 
seg overfor, og eventuelt 
knytte kontakt med, po- 
tensielle arbeidstakere. 
Dette tilbudet har tidligere 
vært et savn hos de fleste 
datainteresserte studenter, 
som ønsker å orientere seg 
om de arbeidsmuligheter 
som finnes.

At det er viktig å mar- 
kedsføre utdanningen vår, 
viser bare den generelle 
holdningen til universitet- 
sutdannede i næringhslivet. 
I «Kapital Data» nr. 2, 
1986, står det f.eks. om 
Cand, scient og Cand.- 
mag-utdanningen:

Universitetsutdannede 
uten erfaring må likevel 
gjennom et omfattende 
opplæringsprogram, så 
hvorfor ikke hente dem ut 
før de får lært for mange 
unoter. Det som læres på 
universitetet er likevel så li
te matnyttig ute i arbeids- 
livet, om en da ikke skal 
fortsettte som forsker..».

Dette er noen av de opp- 
fatninger som vi håper skal

Den besværlige 
teknologien

«Var det et sted man kunne for
vente de beregnet riktig, så var 
det på EDB-senteret».

Åpningen av artikkelen i Ut
ropia nr. 3 uttrykker stor tillit til 
EDB-senteret, og vi takker for 
det. Dessverre inneholder art- 
ikkelen både misforståelser og 
feil. Problemet dreide seg ikke om 
for små «disketter», men for 
knapp diskplass. Dette ble Sen
teret klar over allerede i høst og 
større disker ble bestilt. Dessverre 
greide ikke leverandøren å skaffe 
de nye diskene til vårsemesteret 
startet. Vi måtte derfor foreta ut
skifting midt i semesteret. Etter 
vårt skjønnn ble dette gjen
nomført uten særlige ulemper for 
studenten. For øvrig må «feilbe-

Møljefest 
tatt av raset

En av de mindre tragiske følger 
av alle rasulykkene i Nord-Norge, 
var at nordisk grunnfags sin møl- 
jefest måtte utsettes. Den skulle 
gått av stabelen fredag 7. mars, 
men måtte flyttes en uke.

Årsaken var at man hadde be
stilt mølje fra Kvaløya, men veien 
var rast igjen.

Som sagt: Ikke den verste ulyk- 
ken, men trist for de forventnings- 
fulle og festglade nordiske studen
ter. 

kunne redusere eller fjer- 
nes via våre bedriftsre- 
presentasjoner, og ellers 
via de kontakter som vi i 
Tromsøstudentenes Data- 
forening har knyttet, og 
kommer til å knytte, med 
næringslivet.

I «Utropia» blir det frem
hevet på en negativ måte 
for IBM er en cand.scient 
= selger. Vi er ikke enige i 
denne negative holdningen. 
Cand.scienter kan gå inn i 
mange viktige jobber, og 
selger jobben er en av disse. 
En selger hos IBM flyr ikke 
rundt på dørene til hjem- 
meværende husmødre for å 
selge klesbørster og støvsu- 
gere, men hun tilbyr total- 
systemer i millionklassen 
overfor profesjonelle kun- 
der. Hun (Cand.scient’en) 
selger m.a.o. totalsystemer, 
og en viktig del av totalsy- 
stemene er en kompetanse- 
overføring til kunden. Her 
er skikkelig bakgrunn viktig 
for at hun skal kunne kon- 
versere med kunden på 
kundens premisser, og ikke 
omvendt. Kunden vil i slike 
tilfeller som oftest være en 
fagmann (også
Cand.scient??). Ingen er 
tjent med selgere av den ty- 
pen som omtales i «kapital 
Data», nr. 21986:

«Harry-Yapene, selgere 
med alt i kjeften og ikke

regningen» karakteriseres som re
lativt beskjeden, kostnadene for
bundet med justeringen utgjør 
mindre enn 1% av den totale leve
ransen. En slik justering burde 
det finnes tilgivelse for.

Til slutt må tilføyes at installa
sjonen ble igjennomført uten at 
lagret data gikk tapt.

Generelt er EDB-senteret in
teressert i konstruktiv kritikk fra 
studentene når det gjelder de tje
nestene Senteret har å tilby. Det 
er selvsagt helt i orden å ta opp 
slike ting gjennom Utropia e.l., 
men jeg vil også oppfordre sterkt 
til også å benytte det ordinære til- 
litsmannsapparatet til å ta opp sli
ke problem. Dette er helt nød
vendig dersom Senteret skal kun
ne forbedre sitt tilbud.

Dersom problem tas opp direk
te gjennom pressen, vil det kan- 
skje være en brukbar ide å ta kon- 
takt med EDB-senterets ledelse 
på forhånd slik at i det minste di- 
rekte feil eller misforståelser kan 
oppklares på forhånd.

Siden undervisning i datafag og 
EDB i andre fag stadig blir en 
viktigere del av det totale studie
tilbudet, ser vi positivt på at Ut
ropia synes å vise økende inter
esse for spørsmål vedrørende det
te. Vi står gjerne til tjeneste med 
ytterligere informasjon og/eller 
kommentarer.

Ola M. Johnsen
EDB-sjef 

noe i hodet, råkjører i data- 
og kontorbransjen. De 
kommer til kunden i en MB 
190 med spoiler og kjem- 
pesteroanlegg, eller en hå- 
rete BMW 325i. Fri bil og 
full gass på representa- 
sjonskontoen, kommer i til- 
legg til salgsprovisjoner 
som ofte gir dem en lønn på 
4-500.000 kroner.

Denne typen selgere be- 
gynner både kunder og ar- 
beidsgivere å se seg grundig 
lei på. Disse selgerne er 
nemlig svært ofte det man 
kaller en en-gangs-selgere. 
Varige kundeforhold og 
gjensalg er ukjente be- 
greper. Troen på sin egen 
fortreffelighet er imidlertid 
meget sterk».

Som vi ser av dette opp- 
slaget, er dessverre ikke al- 
le like egnet til å være sel- 
gere, og for firmaer som 
f.eks. IBM er langsiktige 
avtaler det essensielle. Det- 
te oppnås kun gjennom på- 
litelighet, faglig dyktighet 
og gjennomført kundestøt- 
te.

Hva er så den datain- 
teresserte studenten inter- 
essert i å høre om på en be- 
driftspresentasjon? For de 
flestes vedkommende er 
svaret enkelt; jobbmulig- 
heter, arbeidssted, arbeids- 
oppgaver, utviklingsmulig- 
heter, lønn, «frynsegoder», 

Rimelige reisetilbud 
for studenter

ATHEN:
Ukentlige avganger i perioden 19.6-28.8

KR. 2.240,- T/R 
KR. 1.270,- en veg

LONDON:
Daglige avganger med BRITISH AIRWAYS 

KR. 1.990 T/R
KR. 995,- en veg

NEW YORK: 
Med SAS fra Gardemoen

KR. 3.790,- T/R 
KR. 2.085,- en veg

Dette er kun et lite utvalg av vårt tilbud til studenter 
Vil du vite mer?

Kontakt oss !

UNIVERSITETENES 
REISEBYRÅ
Breivika - Postboks 865 
9001 Tromso - Norway

TELEFON 84 820

utdanningsmuligheter, ar- 
beidssikkerhet, osv. teknis
ke detaljer om produkter er 
for de fleste av liten inter- 
esse i forbindelse med slike 
arrangementer. Opplys- 
ninger av en slik art dekkes 
for det meste gjennom let- 
tere «datalitteratur», som 
vel de fleste studenter «su- 
ger» til seg utenom 
forelesningene. Vi i foren- 
ingens styre tror derfor at 
mesteparten av tilhørerne 
hadde stort utbytte av pre- 
sentasjonen av IBM Norge. 
For de fleste datainteres- 
serte er IBM det konsernet 
som alle har hørt om, men 
som egentlig få vet hva står 
for på personellsiden. Vi 
tror at litt av «auraen» 
rundt konsernet ble fjernet 
gjennom arrangementet. 
Styret setter stor pris på de 
kritiske spørsmål som ble 
rettet til IBM under presen- 
tasjonen, og vil oppfordre 
folk til fortsatt å stille spørs- 
målstegn ved de holdninger 
som bedriftene står for.

Vi håper dette kan bidra 
til å rette opp noen av de 
«misforståelsene» som 
fremkom gjennom det noe 
tendensiøse oppslaget i 
«Utropia».

For Tromsø-studentene 
Dataforening 

Gunnar Hartvigsen



REDD (for) 
BARNA
Enkelte gamle vitser, som 
den i tittelen, skulle man ha 
forsverget at man kunne fått 
nytt liv. Men da gjør man opp 
regning uten de konservative.

På siste HAM prøvde de 
konservative seg på en offensiv. 
Den endte selvfølgelig i en 
flopp. De hadde ikke fått noe 
positivt å bidra med siden sist. 
Men en ting klarte de, fornye 
vår interesse for hva de egent
lig mener når de på den ene si
den sier:

«Selvfølgelig må vi også kun
ne se utover vår egen nesetipp 
og engasjere oss i andre spørs
mål her i verden», og på den 
andre siden sier:

«Nå må det bli slutt på all 
denne støtten til frigjørings
organisasjoner histen og pi
sten».

Vårt spørsmål blir selvfølge
lig: Hva mener de konservative 
med å engasjere seg i andre 
spørsmål, når frigjørings
organisasjoner histen og pisten 
er så forferdelige. Selv er vi til
bøyelige til å mene at nettopp 
frigjøring histen og pisten er 
noe som studenter burde evne å 
fatte interesse for.

Men mens vi enda grunnet 
på dette spørsmålet, tilfløt sva
ret oss i form av et utklipp fra 
dusteforbundet. Her viser en 
av Tromsøs konservative stu
denter oss hva det er de mener 
med å se utover studentenes ne
setipp.

Vi bringer utklippet videre 
til allmenn oppbyggelse. Det 
sto opprinnelig i Norges For
svar nr. 7 1985:

Er organisasjonen «REDD 
BARNA» motstander av at vi 
skal ha et militært forsvar i 
Norge? Det er grunn til å stille 
seg dette spørsmålet etter at 
Redd Barna i fjor høst sendte 
en vandreutstilling/stand rundt 
i Norge med klart forsvars- 
fiendtlig innhold.

Redd Barna, som i utgangs
punktet gjør veldig mye godt 
for barn i heie verden, hadde 
samlet en del brev fra barn i 
forbindelse med fjorårets bar
nehøring. Under temaet «fred» 
hadde man tatt med brev som 
sa:

- Jeg synes Norge skal være 
nøytralt.

- Statsminister, kan du ikke 
selge alle våpen i Norge, så vi 
kan få penger til alle sultne 
barn.

Disse to eksemplene og an
dre viser en holdning til For
svaret som er forkastelig og 
uholdbar i dagens politiske vir
kelighet. At barn i sin naivitet 
kan finne på å skrive slikt, er 
forståelig. At Redd Barna sen
der det samme land og strand 
rundt, er uforståelig. En kam
panje mot Forsvaret skulle lig
ge temmelig langt fra organi
sasjonens egentlige oppgaver.

Etter skriftlig forespørsel til 
Redd Barna svares det bekreft
ende på innholdet i utstillingen/ 
standen, men ansvaret for 
spredning av slike synspunkter 
vil de ikke ta. Med andre ord: 
Det innrømmes at det er Redd 
Barnas stand, men hva som 
står på den, er for dem uved
kommende.

Spørsmålet gjentas. Er Redd 
Barna forsvarsfiendtlige?

Max Hermansen 
(Norges Forsvar, nr. 7 - 1985)

Etter denne klargjøring vil 
vi selvfølgelig aldri mer tvile 
på de konservatives samfunn- 
sengasjement. Og vi kan bare 
beklage at vi noensinne har 
gjort det.

NESTEN STEIN I HODET
De fikk nesten steinen rett i 

planeten. Ved 14-tiden tors- 
dag i forrige uke ble Steffen 
Jakobsen, engelsk grunnfag og 
Ole Ramberg, 2. avdeling jus, 
nesten truffet i hodet av en 
stein da de gikk fra IMR til 
UB-kantina etter å ha spist 
middag. Steinen var 3 cm i di- 
ameter og stammet fra veiar- 
beidet som pågår ved Univer- 
sitetet for tiden. Den kom fa- 
rende med grusom fart over 
taket på 3. byggetrinn (ISV og 
ISL): «Steinen hadde minst 
100 km. i timen», mener Stef- 
fen.

Det er firmaet Brødrene 
Breikmo som sprenger ny-ve- 
gen. «Steinen kom nok herfra, 
ja» sier sprengningsbasen på 
anlegget da vi viser han stei- 
nen, men han mener ellers stu- 
dentene bør ta det med ro. 
«Sånt skjer, det har gått men- 
neskeliv flere ganger ved 
sprengningsulykker, så det har 
skjedd verre ulykker før,» me- 
ner han.

B.B

JOHNNY AAK TIL BEIARN
I LØNNSTRINN 27

En av de mest kjente studentene ved Universitetet, 
Johnny Aak på ISV, har reist fra byen. Han har f ått 
seg arbeid i Beiarn kommune som kommuneplanleg- 
ger i lønnstrinn 27. I løpet av en relativt kort karriere 
ved Universitetet klarte Johnny å gjøre seg bemerket i 
vide kretser.

Utropia: Bjørn Brox

Johnny Aak startet på Universi
tetet høsten 1984, da han kom fra 
Lillehammer DH. Turen gikk rett 
til studentradioen, der han var 
medarbeider den høsten. Våren 
85 flyttet han over i Utropia, 
sannsynligvis for å komme i et 
mer profesjonelt media-miljø. 
Johnny rakk også å bli (hem- 
melig?) medlem av den eksklusive 
klubb DWV, Deutsche Weisswein 
Verein på IMR. Studentidretts- 
laget tok han visstnok aldri kon- 
takt med.

Johnny Aak, ISV, reiser til feit jobb i Beiarn kommune. Her før avreise 
sammen med sin nye 84-modell Volvo varevogn til 90 000.
Foto: Bjørn Brox.

Hva skal du bli?
Hvis du lurer på det, har du sjansen til å få med deg noen 
tips og impulser mandag 17. mars. Da arrangerer jente- 
gruppa på IMR et møte hvor uteksaminerte jenter med 
hovedfag i realfag forteller om arbeidsliv og jobbmulig- 
heter. Det blir først korte innledninger og deretter an- 
ledning til å stille spørsmål. Møtet er åpent for alle og fin- 
ner sted i IMR-Kantina mandag 17. mars kl 19-22.

UMIVERSITET

Steffen Jacobsen og Ole Ramberg viser oss steinen som nesten traff dem da de skulle til UB fra IMR etter ; 
ha spist middag der torsdag i forrige uke.Foto Bjørn Brox.

Johnny Aak er en humørspre- 
der av de sjeldne, som mange 
kommer til å savne på universite- 
tet. Å se han rocke med mikrofon 
til hans favorittmelodi, tittelmelo- 
den til «cat People», er visstnok 
en opplevelse. Nå har han valgt å 
bruke tida si i en utkantkommune 
med 1800 innbyggere, ungdomsla- 
get «UL Enighet» og musik- 
korpset «Tempo». Det kan virke 
som en skjebne verre enn døden, 
men ikke for en mann med John- 
ny’s ambisjoner. «I har så lyst til å 
blir rådmann når i blir stor» har 
han selv uttalt på utvannet Ån- 
dalsnes-mål.


